
 � Son illər ölkəmizdə qeyri-neft sektoru sürətlə 
inkişaf edir. Turizm isə bu sektorda əhəmiyyətli 
yer tutur. Turizm sahəsində ölkəmizin qazandığı 
uğurlar sırasında özəl şirkətlərin məxsusi yeri var. 
Müsahibimiz “Zenit Tour” Turizm Şirkətinin rəhbəri 
Nəzər EMİNOVDUR.

– Dünyanın bəzi ölkələri turizm 
sahəsindən kifayət qədər gəlir 
götürürlər. Son illər Azərbaycan 
bu sahənin inkişafına xüsusi önəm 
verir. Turizm şirkətinin rəhbəri kimi 
bu inkişafı necə dəyərləndirirsiniz?

– Ötən dövr ərzində turizm 
sektorunda görülmüş məqsədyönlü 
tədbirlər nəticəsində Azərbaycanda 
bu sahənin inkişafı üçün münbit şərait 
yaradılmış və milli turizm kompleksi-
nin rəqabətədavamlılığı artmışdır.

Respublikamızda müasir 
mədəniyyət və turizm infrastrukt-
runun yaradılması, mövcud turizm 
potensialının beynəlxalq aləmdə 
tanıdılması sahəsində indiyə qədər 
Mədəniyyət və Turizm Nazirliyi 
bir sıra məqsədyönlü işlər gör-
müşdür. Lakin bütün məsuliyyəti 
dövlətin, dövlət qurumlarının üzərinə 
yükləməməliyik. Turizm sektorunda 
çalışan, fiziki və hüquqi şəxslər, özəl 
şirkətlər, qeyri-hökumət təşkilatları 
bu sahənin inkişafına öz töhfələrini 
verməlidir. Adi bir misal deyim, 
Azərbaycan Turizm Assosiasiyası 
( AZTA ) adlanan bir təşkilat var. 
Fəaliyyət sahəsi çox böyük olan 
qeyri-hökümət təşkilatıdır. Fəaliyyət 
sahəsi deyərkən gördükləri işdən 
deyil, əllərindəki imkanlardan, 
manevr resurslarından danışıram. 
Yəni, istəsələr, təyinatlarına görə 
işləsələr, bir az obrazlı desək, dövlətə 
nazirlk qədər fayda verə bilərlər. Heç 
nə demirəm, elə sadəcə TURSAB-ı 
(Turkiye Seyahet Acentalari Birliği) 
özlərinə nümunə kimi götürsələr 
yetərli olar.

Dediyim odur ki, turizmin inki-
safını daha da sürətləndirmək üçün 
dövlətimiz tərəfindən atılan addımlara 
bütün özəl sektorun, eyni zaman-
da, vətəndaşların da dəstək olması 
lazımdır. 

Deyirlər ki vətəndaşlarımız xaricə 
istirahətə getməsələr, daxili turizmi-
miz elə bir şəkildə inkişaf edər ki, 
bizə heç xaricdən turist gəlməsinə 
ehtiyac qalmaz və sair. İş burasında-
dır ki, bu sözləri bəzən bizə turizm 
eksperti kimi tanıdılan insanlar da 
deyirlər. Bu, sadəcə, bəlli bir sektorun 
– məsələn, bölgələrimizdəki otel sek-

torunun hərəkətə gəlməsinə kömək 
edə bilər, amma ölkə iqtisadiyyatına 
heç bir xeyri olmaz . Düşünürəm ki, 
bu, tamamilə yanlış bir fikirdir, çünki 
içəridəki valyutanın ölkə daxilində 
dolaşması ilə, ölkəyə xaricdən valyu-
tanın gətirilməsi bir- birindən fərqli 
məsələlərdir.

–Azərbaycan 2025-ci ilədək 
həm regionda, həm də digər dünya 
ölkələri arasında cəlbedici turizm 
məkanlarından birinə çevriləcək... 
Bu fikirlər Azərbaycan Respublikası 
Prezidentinin 2016-cı il 6 dekabr 
tarixli fərmanı ilə təsdiqlənən 
“Azərbaycan Respublikasında ixti-
saslaşmış turizm sənayesinin inki-
şafına dair Strateji Yol Xəritəsi”ndə 
əksini tapıb. Bu, Azərbaycanda 
turizm sektorunun inkişafına hansı 
yeniliklər gətirəcək?

– Bir daha deyirəm: bu 
söylənilənlərə kimsənin şübhəsi 
yoxdur. Əlbəttə ki, Azərbaycan ən 
cəlbedici turizm məkanlarından birinə 

çevriləcək. Sadəcə öz fəaliyyətimizdə 
daha korrekt olmalıyıq. Prosesə cəlb 
edilən peşəkarların sayı artmalıdır. 

Azərbaycan güclü dövlətdir və 
həyatımızın bütün sahələrini də bunun 
hesabına stimullaşdırır. Turizm də bu 
kontekstdə istisna deyil və heç zaman 
da olmayacaq. Dövlətimizlə fəxr edi-

rik, amma paralel olaraq dövlətimizin, 
millətimizin adının daha yüksəklərə 
qalxması üçün böyük işlər görmək, 
daha faydalı olmaq əzmindəyik. Bu 
gün turizmin inkişafı ilə bağlı hər cür 
şərait yaradılıbsa, bizim də borcu-
muzdur ki, dövlətimizə kömək edək. 
Söz yox ki, görülən işlər öz nəticəsini 
mütləq verəcək.

Dövlət başçısının “Elektron 
vizaların verilməsi prosedurunun 
sadələşdirilməsi və “ASAN viza” 
sisteminin yaradılması haqqında” 
1 sentyabr 2016-cı il, habelə 20 
fevral 2017-ci il tarixli “Azərbaycan 
Respublikasına turist axınının 
sürətləndirilməsi ilə bağlı əlavə 
tədbirlər haqqında” sərəncamları 
ölkədə qeyri-neft sektorunun pers-
pektivli sahələrindən olan turizmin 
inkişafına əhəmiyyətli təsirini götərir. 
Cənab Prezidentin də dediyi kimi, 
“ASAN viza” sistemi ölkəmizə səfər 
edən əcnəbi vətəndaşların sayının 
qısa müddətdə sürətli artımını təmin 
etmişdir”. Üstəlik, Nazirlər Kabi-
netinin 2018-ci ilin birinci rübünün 
sosial-iqtisadi inkişafının yekunları və 
qarşıda duran vəzifələrə həsr olunmuş 
iclasında Prezident İlham Əliyevin 
turizmin inkişafına xüsusi diqqət 
yetirməsi də bu sahədəki inkişafla 
bağlı ümidlərimizi birə-beş artırır. 

– Turizm sahəsində sahibkar-
lığın inkişafı nə vəziyyətdədir? 
Sahibkar kimi fəaliyyətinizə dövlətin 
dəstəyini hiss edirsinizmi?

– Dövlət dəstəyini sadəcə sahib-
kar deyil, eyni zamanda, bir vətəndaş 
kimi hər zaman hiss etmişik və edirik. 
Buna görə dövlətimizə, xüsusən 
cənab Prezidentə sonsuz minnətdarıq. 
Amma paralel olaraq aidiyyatı 

qurumlardan da xahiş edirik ki, fikir 
və təkliflərimizi dəyərləndirsinlər. 
Məsələn, biz təklif edirik ki, müəyyən 
müddət üçün gəlmə turizmində 
vergilər tamamilə ləğv edilsin.

– Məlumdur ki, ölkəmizdə 
 turizmin geniş infrastrukturu 

 yaradılmışdır. Sizcə, bu istiqamətdə 
daha hansı işlərin görülməsi 
zəruridir? 

– Vergini dedim. Ardınca təyyarə 
biletlərinin qiymətini deyim. Düzdür, 
“Buta” aviaşirkəti artıq aztəminatlı 
ailələr üçün satışa biletlər çıxarıb. 
Amma məhdud bölgələrə uçuş var. 
Dairəni genişləndirmək lazımdır. 
Digər məsələ: turizm sektorunun 
əsasını təşkil edən bölgələrdə ciddi 
təlimlər keçirilməlidir. “Qulluq 
mədəniyyəti” püxtələşməlidir, 
istirahət mərkəzlərinin, restoran 
və kafelərin işçiləri, əməkdaşları 
treninqlərə dəvət edilməli, qiymət 
siyasəti qonşu ölkələrlə müqayisədə 
münasib olmalı və ümumən çox şey 
nəzərə alınmalıdır ki, ölkəyə gələn 
turist bir daha gəlmək istəsin.

– Artıq turizmin dövlət 
idarəçiliyində islahatlar aparılır. Bu 
yaxınlarda Azərbaycan Prezidentinin 
fərmanı ilə Dövlət Turizm Agentliyi 
yaradılıb. Bu barədə fikrinizi bilmək 
istərdik.

– Turizmin ayrıca bir qurum kimi 
fəaliyyət göstərməsi əhəmiyyətli 
hadisədir. Qurumun yeni təyin 
olunmuş rəhbəri Fuad Nağıyev də 
turizm sahəsində yetərincə təcrübəyə 
və idarəetmə qabiliyyətinə malik 
insandır. İnanıram ki, onun rəhbərliyi 
ilə ölkəmizdə turizm daha da inkişaf 
edəcəkdir.

Turizmin inkişafı üçün 
respublikamızda özəl sektor 
nümayəndələrinin təcrübələrindən 
istifadə edə biləcəyimiz çox sayda 
kadr var. Sadəcə olaraq, bu kadrla-
rı görmək, onları yaradılacaq işçi 

qruplarına, komissiyalara cəlb etmək 
lazımdır.

– Bir az da öz şirkətinizin 
fəaliyyəti barədə məlumat verməyiniz 
yaxşı olardı.

– “Zenit Tour” Turizm Şirkəti 
2007-ci ildən İstanbulda, 2012-ci 

ildən isə Bakıda fəaliyyətini davam 
etdirir. Biz “Zenit Tour” olaraq həm 
Türkiyədə, həm də Azərbaycanda 
qarşılıqlı turizm fəaliyyəti ilə 
məşğul oluruq. Bu il İstanbuldakı 
baş ofisimizin köməyi ilə ölkəmizə 
Türkiyədən daha çox turist gətirməyi 
planlaşdırırıq. İstanbuldakı ofisimiz, 
həmçinin digər turizm şirkətləri ilə də 

əməkdaşlıq edir. Səyahət deyiləndə 
bütün müştərilərimizə ilk təklifimiz 
Türkiyədir. İstəyimiz odur ki, bizim 
yeni yaranmış Turizm Agentliyimiz 
də Türkiyədəki sistemini elə qursun 
ki, 80 milyonluq Türkiyədə turizm 
şirkətlərinin müştərilərə ilk təklif 
edəcəyi yer məhz Azərbaycan olsun. 
Turizmçilərin qardaş dövlətlərin 
iqtisadiyyatının inkişafına verəcəyi ən 
böyük töhfə turistlərin həmin ölkəyə 
yönəldilməsidir. Bunun üçün ölkədən 
xaricdə milli ruha sahib qardaşları-
mızla davamlı şəkildə görüşməliyik, 
ölkəmizin gözəlliklərini onlara tanıt-
malıyıq ki, onlar da öz müştərilərinə 
Azərbaycana səyahəti təklif etsinlər.

Azərbaycan Respublikasi Prezi-

dentinin 2016-cı il 1 sentyabr tarixli 
sərəncamında Azərbaycan Respub-
likasının Xarici İşlər Nazirliyi ilə 
birlikdə ölkənin turizm potensialının 
təşviqi, turizm məhsullarının dünya 
turizm bazarına çıxarılması, satışı-
nın təşkili və ölkəyə turist axınının 
artırılması məqsədilə prioritet hesab 

olunan ölkələrdə fəaliyyət göstərən 
diplomatik nümayəndəliklərində 
turizm nümayəndələrinin təyin və 
onların fəaliyyətinin təmin edilməsi 
maddəsi də var.

Qonşu ölkələrdə belə 
nümayəndələrimizin təyin olunmasına 
həqiqətən də ehtiyac duyulur.

Yəqin, mətbuatdan da 
məlumatınız var ki, “ Zenit Tour” 
təşkilatı gəlmə turizminin inkişafı 
üçün bir layihə üzərində işləyir. Bu 
layihə haqqında da məlumat vermək 
istərdim: 

“Azerbaijan Tour Soft” adlanan 
yeni layihə turizm işinin avtomat-
laşdırılması sahəsində yeni addım-

dır. 2016-cı ilin yanvarından start 
verilən layihə turizm şirkətlərinin 
fəaliyyətini avtomatlaşdıracaq, işlərin 
sürətləndirilməsini təmin edəcəkdir. 
Bu yenilik turizm şirkətləri turla-
rı formalaşdırarkən daha optimal 
informasiya texnologiyaları vasitəsilə 
sərf olunacaq vaxtın minimuma 

endirilməsini də təmin edəcəkdir. 
Həmçinin şirkətlərin xüsusi modullarla 
öz saytlarında və layihə çərçivəsində 
yaradılacaq portal vasitəsilə 
məhsullarını satışa çıxarmaq imkan-
ları olacaqdır. Bütün məlumatlar isə 
mərkəzi serverlərin bazasında və lokal 
olaraq saxlanılacaqdır.

Layihənin digər bir məqsədi 
isə Azərbaycanın turizm bazarında 
işin avtomatlaşdırılmasını təmin 
edəcək xüsusi innovativ texnoloji 
həllin hazırlanması və onun bazara 
çıxarılmasıdır. Tətbiq olunan yenilik 
turizm şirkətlərində işin səmərəliliyi, 
müştəri məmnuniyyəti və turizm 
bazarının qanunlara uyğun təşkili ilə 
nəticələnəcəkdir. Bu layihə turizm 
bazarının inkişafında İKT vasitəsilə 
həllin inkişafına da öz töhfəsini 
verəcəkdir. Nəticədə Azərbaycanda 
turizm şirkətlərinin dövriyyəsi artacaq 
və işlərin aparılmasında innovativ me-
todlardan istifadə çoxalacaqdır. Proq-
ram gələcəkdə Azərbaycanda gəlmə 
turizminin inkişaf etdirilməsinə və 
rəqabətədavamlı turizm məhsullarının 
yaradılmasına da təkan verəcəkdir.

Müsahibəni yazdı: 
M.MÜKƏRRƏMOĞLU, 

“Xalq qəzeti”

4 iyul 2018-ci il, çərşənbə4

Turizmin xaricdən valyuta gətirməsi 
ölkə iqtisadiyyatı üçün daha sərfəlidir 

Vüqar Rəhimzadə: Faktlar qarşısında aciz qalan 
ermənilərdən yalnız bu vəhşiliyi gözləmək olardı

 � Bu gün Azərbaycanın həyata keçirdiyi 
uğurlu xarici siyasət nəticəsində həqiqətlərimiz dünya 
ictimaiyyətinə doğru və düzgün şəkildə təqdim edilir. 
Xüsusilə Ermənistan-Azərbaycan, Dağlıq Qarabağ 
münaqişəsində ölkəmizin haqlı mövqeyi, problemin 
yalnız ərazi bütövlüyümüz çərçivəsində öz həllini 
tapmalı olduğu beynəlxalq tribunalardan səsləndirilir. 
Elə bunun nəticəsidir ki, dünya birliyi Dağlıq Qarabağı 
Azərbaycanın ərazisi kimi tanıyır, Ermənistanın 
işğalçılıq siyasətini pisləyir, münaqişənin həlli 
istiqamətində torpaqlarımızın tezliklə azad olunmasını 
əsas prinsip kimi qəbul edir. Bu günlərdə Bolqarıstanın 
milli özəl telekanalı – “BTV Media Group”da 
“Qarabağ xatirələri” adlı proqramın yayımlanması 
həqiqətlərimizin təbliğində növbəti müsbət addımlar 
sırasındadır. 

Bu fikirləri KİV-ə açıq-
lamasında Yeni Azərbaycan 
Partiyası Siyasi Şurasının 
üzvü, “İki sahil” qəzetinin baş 
redaktoru Vüqar Rəhimzadə 
bildirib. 

Vüqar Rəhimzadə 
qeyd edib ki, Ermənistanın 

 işğalçılıq siyasətindən, təmas 
xəttindəki vəziyyətdən, erməni 
vəhşiliyindən, Xocalı faciəsi 
ilə bağlı məqamlardan danışı-
lan, ümumilikdə, Ermənistan-
Azərbaycan, Dağlıq Qa-
rabağ münaqişəsi ilə bağlı 
ölkəmizin haqlı mövqeyinin 

öz əksini tapdığı veriliş 
tamaşaçılara Azərbaycan 
muğamının və “Qarabağ 
şikəstəsi”nin  müşayiəti ilə 
təqdim olunub: “Bolqa-
rıstanlı müəlliflər verilişi 
hazırlayarkən baş verən 
hadisələri şahidlərin 
dilindən səsləndiriblər. 
Belə ki, qarabağlı məcburi 
köçkünlər İlqar Qasımov 
və Pakizə Məmmədova 
Dağlıq Qarabağ münaqişəsi 
ilə bağlı acı xatirələrini, 
Ermənistanın işğalçılıq, 
soyqırımı siyasətindən 
danışıblar. Qeyd edilib 
ki, Azərbaycanın ərazi 
bütövlüyü təmin edilməyincə 
Cənubi Qafqazda sülh və sa-
bitlik olmayacaq. Ermənistanın 
təcavüzkar siyasəti regionun 
inkişafına, beynəlxalq sülhə və 
təhlükəsizliyə əsas əngəldir”.

“İki sahil” qəzetinin baş 

redaktoru vurğulayıb ki, artıq 
bütün dünya ermənilərin vəhşi, 
qaniçən, terrorist olduğunu 
anlayır və nümayiş etdirilən 
faktlar vasitəsilə bir daha 
bunun şahidi olur. “Veriliş 
yayımlanandan sonra Bolqa-

rıstan ermənilərinin 
müəlliflərə qarşı 
kəskin hücuma 
keçmələri, təhdidlərə 
başlamaları bir daha 
onların iç üzünü, 
vəhşiliyini nümayiş 
etdirir. Təbii ki, faktlar 
qarşısında aciz qalan 
ermənilərdən yalnız 
bu vəhşiliyi gözləmək 
olardı. Hər zaman 
sülhə və təhlükəsizliyə 
maneə olan ermənilər 
qonşu dövlətlərin tor-
paqlarına göz dikiblər, 
öz çirkin niyyətlərini 
həyata keçirmək 

üçün terroru dövlət siyasəti 
səviyyəsinə qaldırıblar. Bolqar 
jurnalistlərə qarşı hücumlar isə 
bu reallığı təsdiq edir”, – deyə 
V.Rəhimzadə əlavə edib.

AZƏRTAC

Bolqarıstan mediasında ermənilərin ifşası informasiya 
müharibəsində Azərbaycanın qələbəsi deməkdir
 � Ermənistanın Azərbaycana qarşı 

dövlət səviyyəsində həyata keçirdiyi işğalçılıq, 
terrorçuluq və vandalizm siyasəti son vaxtlar 
ayrı-ayrı xarici ölkələrin KİV-ində kifayət 
qədər ədalətli mövqedən işıqlandırılmaqdadır. 
Bu günlərdə Bolqarıstanın BTV telekanalında 
da Ermənistanı ifşa edən geniş videomaterial 
yayımlanıb. Materialda qoşunların 
təmas xəttindəki vəziyyət, erməni hərbi 
birləşmələrinin azərbaycanlılara qarşı 
törətdikləri vəhşiliklər və Xocalı soyqırımı 
haqqında obyektiv məlumat verilib. 

Şübhəsiz ki, xarici KİV-in materiallarında 
Azərbaycanın üzləşdiyi təcavüz, ərazilərimizin 
20 faizinin işğalı, 1 milyondan artıq soydaşımızın 
ev-eşiyindən didərgin salınması haqqında obyektiv 
məlumatların yayılması alqışalayiq haldır və biz buna 
lazımi qiymət verməliyik. Amma bolqar KİV-nin 
mövqeyi nə qədər obyektiv olsa da və həqiqəti əks 

etdirsə də, bu, erməni tərəfinin qəzəbinə tuş gəlib. 
Bolqarıstanda yaşayan ermənilər artıq həm kanalın 
rəhbərliyi, həm də materialı hazırlayan jurnalistin 
üzərinə hücuma keçiblər. Bu isə, bir tərəfdən, erməni 

siyasətinin nəinki demokratiyadan uzaq olduğunu, 
hətta təcavüz və terror üzərində qurulduğunu göstərir. 
Digər tərəfdən, indiyədək Ermənistanın dünyaya 
Qarabağ münaqişəsi ilə bağlı tamamilə yalan və 
böhtan dolu məlumatlar yaydığı, əsl həqiqətlərin isə 
gizlədildiyi aydınlaşır. 

Beləliklə, ermənilərin öz vəhşiliklərini gizlətmək 
cəhdləri nəticə vermir. Artıq cidanı çuvalda gizlətmək 
mümkün deyil. Ermənilərin bugünədək törətdikləri 
bədnam əməllər, günahsız insanların, xüsusən 
azyaşlı uşaqların yalnız azərbaycanlı olduğuna görə 
öldürülməsi ilə bağlı faktlar beynəlxalq ictimaiyyətə 
yaxşı məlumdur. Bu, informasiya müharibəsində 
Azərbaycanın qələbəsi deməkdir. Eyni zaman-
da, 2016-cı ilin aprelində və 2018-ci ilin mayında 
ermənilərə lazımi dərslər verən Azərbaycan Ordusu 
da qələbə yürüşünü davam etdirməkdədir.

Nizami SÜLEYMANOV,  
Azərbaycan Dövlət İqtisad Universitetinin 

professoru, tarix elmləri doktoru

Dağlıq Qarabağ münaqişəsinin 
nizamlanmasında Azərbaycanın mövqeyi 

beynəlxalq aləmdə dəstəklənir
 � Bir neçə gün əvvəl Bolqarıstanın BTV televiziya 

kanalı Ermənistanın Azərbaycana qarşı işğalçılıq siyasətindən 
bəhs edən geniş veriliş yayımlanmışdır. Verilişdə Ermənistanın 
hərbi təcavüzünü hələ də davam etdirməsi, cəbhəboyu 
ərazilərdə törədilən təxribatlar, qoşunların təmas xəttindəki 
vəziyyət, erməni vandalizmi, Xocalıda törədilən dəhşətli 
soyqırımı , həmçinin digər terror aktları barədə məlumat 
verilmiş, süjetlər nümayiş olunmuşdur. Həmin verilişdə Dağlıq 
Qarabağ münaqişəsinin nizamlanması ilə bağlı Azərbaycanın 
mövqeyi barədə də ətraflı məlumat verilmişdir. 

Bolqarıstan televiziyasında 
belə bir verilişin hazırlanıb nü-
mayiş etdirilməsinə münasibət 
bildirən tarix elmləri dok-
toru, professor  Havva 
MƏMMƏDOVA dedi:

– Azərbaycan Preziden-
ti İlham Əliyevin rəhbərliyi 
ilə həyata keçirilən uğurlu 
xarici siyasət sayəsində artıq 
Ermənistan dünyada işğal-
çı dövlət kimi tanınır və bu 
ölkə bütün regional iqtisadi 
layihələrdən kənarda qalıb. 
Dağlıq Qarabağ münaqişəsinin 
nizamlanmasında Azərbaycanın 
mövqeyi artıq beynəlxalq 
aləmdə dəstəklənir. Bol-
qarıstanın BTV kanalının 
erməni vandalizmi, işğalçılıq 
siyasəti, qətliamlar törətməsi 
barədə veriliş hazırlayıb 
efirdə nümayiş etdirməsini 
Azərbaycanın haqq işinin 
müdafiə olunması baxımın-
dan yüksək qiymətləndirirəm. 
Həmin verilişdə “Dağlıq 
Qarabağ işğal olunmuş 
Azərbaycan ərazisidir”– fikri-
nin səsləndirilməsi ölkəmizin 
ərazi bütövlüyünün beynəlxalq 
miqyasda tanınmasından, 
Ermənistanın isə işğalçı dövlət 
kimi qəbul edilməsindən xəbər 
verilir. 

Diqqətinizə çatdırım ki, bir 
neçə ay bundan əvvəl də həmin 
ölkənin televizya kanalının 
əməkdaşları Dağlıq Qarabağ 
münaqişəsinin cəbhə bölgəsində 
yaşayan insanlara vurduğu ziyan, 
törətdikləri vəhşilik, cəbhəboyu 
ərazilərdəki təxribatlar, habelə 
məcburi köçkünlərin həyat 
şəraiti ilə bağlı film çəkmək 
məqsədilə Tərtər rayonuna 
səfər etmişlər. Bolqarıstan 
televiziyasının əməkdaşları ilə 

yanaşı, digər xarici jurnalistlər 
də erməni hərbçilərinin ya-
şayış məntəqələrini atəşə 
tutması nəticəsində yaranan 
problemlərlə, cəbhəboyu 
ərazilərdə yaşayan dinc əhalinin 
üzləşdiyi çətinliklərlə yerində 
tanış olmuşdular. Jurnalistlərə 
məlumat verilmişdi ki, 
Ermənistan silahlı qüvvələrinin 
bölmələri mütəmadi olaraq 
atəşkəs rejimini pozur, bu-
nun da nəticəsində yaşayış 
məntəqələrinə, əkin sahələrinə, 
mal-qaraya ciddi ziyan dəyir. 
Həmçinin dinc sakinlər arasında 
xəsarət alan, hətta dünyasını 
dəyişənlər də olur. Düşmən tərəfi 
yay aylarında daha da fəallaşır, 
işğal altında olan ərazilərdə 
yanğınlar törətməklə ətraf 
mühitə ciddi ziyan vurur, taxıl 
zəmiləri və digər kənd təsərrüfatı 
məhsulları məhv edilir. 

Məndə olan məlumata görə, 
hətta Bolqarıstan televiziyası 
Dağlıq Qarabağ münaqişəsi 
və məcburi köçkünlərin həyat 
şəraiti ilə bağlı film də çəkir. Bu 
fakt artıq Azərbaycanın mövqe-
yinin dəstəklənməsindən xəbər 
verir. Fikrimi əsaslandırmaq 
üçün son vaxtlar bir sıra 
dövlət rəsmilərinin, həmçinin 
tanınmış diplomatların da bu 
barədə dediklərini xatırlatmaq 
istərdim. Məsələn, Bolqarıstan 
Prezidenti Rumen Radev ötən il 
Ermənistana səfəri çərçivəsində 
sabiq ermənistanlı həmkarı 
Serj Sarkisyanla birgə keçirdiyi 
mətbuat konfransında demişdir 
ki, Dağlıq Qarabağ münaqişəsi 
yalnız sülh yolu ilə həll oluna 
bilər. O bildirib ki, Bolqarıs-
tanın bu münaqişə ilə bağlı 
mövqeyi aydındır: “Bizim möv-
qeyimiz münaqişənin ATƏT-in 

Minsk qrupu həmsədrlərinin 
vasitəçiliyi və Avropa İttifaqının 
köməyi ilə sülh yolu ilə həll 
olunmasıdır”. Bu, o deməkdir 
ki, Ermənistan beynəlxalq 
hüququn norma və prinsiplərinə 
hörmətlə yanaşmalıdır.

Almaniya Bundestaqının 
üzvü, Almaniya Xristian-De-
mokratlar Birliyi (XDB) və 
Xristian-Sosialistlər Birliyi 
(XSB) Partiyasının üzvü, 
Bundestaqın məşğulluq, sosial 
məsələlər, iqtisadi əməkdaşlıq 
və inkişaf komitəsinin, Cənubi 
Qafqaz üzrə parlament qru-
punun, eləcə də Almaniya-
nın AŞ PA-dakı nümayəndə 
heyətinin üzvü Tobias Zek 
“TV Berlin” kanalının “Alma-
niya parlamentindən” proq-
ramına verdiyi müsahibədə 
səsləndirdiyi bir fikri də xatır-
latmaq istərdim. O demişdir: 
“Dağlıq Qarabağ bölgəsinin 
ilhaqına son qoyulmalıdır. İşğal 
olunmuş ərazilərdən qoşunla-
rın çıxarılması münaqişənin 
həllində ilk addım olardı”.

Bolqarıstan erməniləri bu 
verilişə görə onu hazırlayan 
jurnalistə və BTV televizi-
yasına qarşı hücuma keçmiş, 
hədə-qorxu gəlmişlər. Hətta 
BTV televiziyasının saytında 
da həmin reportajla bağlı yazı 
yerləşdirilib. Bütün bunlara 
baxmayaraq, erməni vəhşiliyini 
əks etdirən verilişin qarşısını ala 
bilməyiblər.

Söhbəti qələmə aldı: 
Əliqismət BƏDƏLOV, 

“Xalq qəzeti”


